
Doamna/Domnule,

Eu am decis sa plec la facultate in Marea Britanie pentru ca imi doream sa studiez Stiinte 
Politice si Economice intr-un mediu multicultural si sa am parte de o experienta 
internationala. Acum, dupa aproape patru ani, pot sa spun ca mi-am atins obiectivele. 

In 2010 am ales sa studiez la University of Glasgow pentru ca avem posibilitatea de fi parte 
dintr-un program de Honours (4 ani) care ar fi combinat cele doua subiecte care ma 
interesau. Tinand cont ca imi doresc sa lucrez in domeniul public, cunostintele legate de 
Politica si Economie, si mai ales modul in care cele doua interactioneaza, mi s-a parut 
esential. Primul an a avut si parti bune si unele mai putin bune. Adaptarea a fost un proces 
interesat, pe care l-am acceptat partial. Am incercat sa interactionez cat mai mult cu 
studentii internationali de aici, dar am ramas in contact si cu grupul de Romani. In anul doi 
am devenit Presedintele Societatii de Studenti Romani de la Glasgow, unde am promovat 
activitati care aveau drept scop consolidarea aceastei comunitati. Tot in aceeasi perioada, 
impreuna cu alti colegi, am creat Balkan Festival, un eveniment care promoveaza culturile 
est-Europene. Evenimentul a devenit acum o traditie anuala pentru societatea romanilor de 
aici, cat si pentru alte societati balcanice. 

Tot in anul doi am primit o bursa din partea universitatii pentru a studia in cel de-al treilea 
an la Universitatea din Hong Kong. Atunci am avut parte de un impact cultural cu adevarat 
puternic, dar si de o oportunitate grozava de a calatori. Am reusit sa calatoresc mai bine de 
doua luni prin 10 tari Asiatice si am obtinut o perspectiva comparativa asupra nivelului de 
dezvoltare al altor tari. 

In ultimii ani am participat la 15 conferinte internationale de studenti in 9 tari diferite. Am 
avut norocul de a cunoaste oameni grozavi si a vedea cum alte tari reusesc sa gaseasca 
solutii la probleme lor. Acum sunt in anul terminal si tocmai imi pregatesc dizertatia. Am 
decis ca voi reveni in Romania in urmatorii doi ani si imi doresc sa fac parte dintr-o 
generatie care reda Romanilor increderea in procesul de guvernare. In fiecare vara de cand 
am inceput facultatea si pana acum am facut stagii de practica in Romania pentru a ramane 
in contact cu locul in care urmeaza sa ma intorc si sa aplic ce am invatat. Cat despre modul 
in care am fost perceput ca roman in Marea Britanie, nu pot sa spun ca m-am simtit foarte 
afectat. Mi s-a parut incomod ca trebuie sa aplic pentru un permis de munca si sa astept 
sase luni pana este eliberat. Mi s-a parut ciudat ca mi s-au pus prea multe intrebari la 
aeroport de fiecare data cand am ajuns in Marea Britanie. Prefer sa le consider provocari in 
loc de acuze si sa fac tot ce e posibil pentru a demonstra ca Romanii sunt exact opusul 
imaginii create de tabloidele britanice. 

Va multumesc! - Cristian Leață


